
 
 
Styrelsemöte i Kräklingbo bygdegård 2024-10-21 kl. 18.00-20.35 
 

Protokoll 
 

Närvarande: 
Björn Ahlsén, Anna-Britta von Schulman, Bertil Hanell, Tomas Aronsson, Ole Robertsson och 
Johanna Isberg samt Annette Karlsson, adjungerad. 
 

Frånvarande:, Marie Engström, Clara Petterson, Ida Björkqvist, Christer Mårtensson och Stig 
Hansson. 
 
Före själva styrelsemötet inleddes sammankomsten i sedvanlig ordning med kaffe och smörgås 
och ett halvtimmes långt samtal med företrädare för Kräklingbo bygdegårdsförening. Vice 
ordföranden Ann-Marie Rickardsson och ytterligare en styrelseledamot informerade oss om 
föreningens verksamhet och bygdegårdens historik.  
Bygdegården gav ett välskött intryck men man har inte så många uthyrningar eller egna 
arrangemang förutom ganska välbesökta soppluncher varannan måndag. Föreningens stora 
engagemang ligger i den årliga Kräklingbo marknad då ett sjuttiotal funktionärer är igång och 
man tar emot inemot 15.000 besökare på en enda dag i oktober. Marknaden ger samtidigt 
föreningen bra intäkter, netto ca 60.000 kr/år. Samtidigt ger parkeringen ca 30.000 i inkomst till 
den lokala idrottsföreningen. 
Föreningen har en något haltande styrelse då ingen har velat ta på sig ordförande-ansvaret.  
Ungefär samma personer sitter samtidigt i styrelsen för Torsburgs hembygdsförening (som har 
medlemmar på sedvanligt vis) som omfattar socknarna Kräklingbo-Anga Föreningen är en av 12 
medlemsföreningar som inte har någon medlems-matrikel utan kallar alla boende och 
sommarboende i socknen genom lapp i brevlådan till sitt årsmöte. De närvarande väljer sedan 
styrelsen och beslutar i andra årsmötes-frågor såsom medlemmar. 
 

1. Mötets öppnande 
Björn delade ut möteshandlingar och öppnande mötet 
 

2. Höstträffen i Halla 13/11 
• Inbjudan skickades ut förra veckan. Vi stämde av programmet där en punkt med 

SV hade lagts till sedan dagordningen fastställdes på förra styrelsemötet.  
• Björn meddelade att Levide igår inkom med ett önskemål att även ta upp frågan 

om medlemsföreningar som saknar registrerade medlemmar, men mötet 
beslutade att inte göra så då den frågan gäller enbart ett tiotal föreningar. Den 
frågan kan bli föremål för ett särskilt möte med berörda föreningar, där även 
Regionens ansvariga bör medverka. 

• Tomas meddelade att regionens beredskapsstrateg nu har meddelat att hon han 
komma. Vi har ju redan fixat en annan föreläsare. Tomas fick i uppdrag att 
kontakta Mona Näslund för att höra hennes synpunkt på ev fler föredragande. 



• Lars Jakobsson från valberedningen, som tyvärr inte kunde medverka ikväll, 
föreslog att vi ska uppmärksamma att distriktet fyller 75 år i år (bildades 1949). 
Styrelsen beslutade att istället göra det på distriktsstämman i vår. 

• Bertil kunde meddela att han tillsammans med Åke Ekström kommer att sälja 
landsbygdslotten på Höstträffen. Åke bjuds in som ”hedersdelegat”. 

• Styrelsens ledamöter ska vara på plats senast kl 18. 

 
3. Förbundsstämmobeslut 

På förbundsstämman i maj togs beslut rörande stadgeändringar där det också beslutats 
om en ny indelning av kontaktpersoner. Vi diskuterade förändringarna och beslutade att 
ta upp frågan för beslut på nästa distriktsstämma våren 2025. 
På förbundsstämman fattades också beslut om en höjd medlemsavgift. Vi diskuterade 
kort om vilka effekter den kan få för våra medlemsföreningar, särskilt som föreningar med 
liten lokalyta missgynnas av de nya beräkningsgrunderna. 

 
4. Ekonomi  

a) Ole lämnade en rapport över föreningens ekonomiska läge, som synes vara under 
kontroll med 79 tkr på bankkontot och 48 tkr på ett placeringskonto. Alla bokförda 
och förväntade kostnadsposter ligger inom budget. De inköp av konst som gjorts 
under året på både Lärbros vårsalong och höstsalongen i Bäl till en kostnad om 28 tkr 
skall i bokslutet periodiserad till 2025.  

b) Ole och Björn hade utarbetat ett förslag till budget för 2025. Efter diskussion 
beslutade styrelsen att godkänna förslaget, som ska föreläggas distriktsstämman 
för slutligt fastställande. 

 
5. Förslag till policydokument 

a) Marie hade fått styrelsens uppdrag att upprätta ett förslag till Policy för konstlotteriet. 
I Maries frånvaro redovisade Björn förslaget som styrelsen beslutade godkänna. 
Den därmed antagna policyn innebär bl.a. ett tydligare fokus på urval och kvalitet 
samt målsättningen att verksamheten, förutom att stimulera rörelsens intresse för 
bildkonst och gynna öns konstnärer, också generera ett ekonomiskt överskott till 
distriktets ekonomi. 

b) Björn hade lämnat ett förslag till en revidering av distriktets kulturstrategi. Den är ett 
förtydligande av tidigare antagen kulturstrategi. Styrelsen beslutade att anta det 
reviderade strategidokumentet. 

 
6. Valberedning 

Kvarvarande ledamöter i valberedningen Lars Jakobsson, Eskelhem och Anette Karlsson, 
Fide hade inbjudits till mötet. Bakgrunden var att två erfarna ledamöter lämnade 
valberedningen vid stämman i våras och inga nya kandidater fanns då att ersätta dem. 
Styrelsen gavs därför i uppdrag att sondera frågan inför nästkommande stämma. Anette 
förklarade att man behöver minst 1, helst 2 ledamöter till. Någon av dessa bör komma 
från norra delen av ön och gärna också någon från Östergarnslandet. 
 
Samtliga ledamöter fick i uppdrag att gå igenom sina nätverk för att i god tid innan 
stämman 2025 lämna förslag till tänkbara namn. Vi tar också upp frågan på kommande 
klustermöten. Anette fick i uppdrag att formulera en ”efterlysning” på distriktets 
facebooksida. 
 
 



7. Rapporter 
a) Björn lämnade en kort rapport från ett möte han deltagit i där Leader Gute informerat 

om nya miniprojektstöd inom kulturområdet. 
b) Thomas rapporterade från ditt deltagande i ett introduktionsmöte för nya distrikts-

styrelseledamöter. Mötet hade varit givande, men överraskande att endast 6 
personer från hela landet deltog. Man hade bl a fått grundlig information om rörelsen 
och dess kansli och organisering, och om aktuella frågor som beredskap samt infor-
merat att nästa års Nationella träff blir den 12-14 sept 2025. Plats meddelas senare. 

 
8. Klustermöten 

a) Au fick i uppdrag av förra styrelsemötet att formulera frågor att ta med till mötena. 
Björn redovisade Au:s förslag som styrelsen beslutade godkänna. Frågorna, som 
ska skickas ut till föreningarna i förväg, lyder: 
1. Beskriv er verksamhet, aktiviteter och prioriteringar, framgångar och bekymmer.       
2. Era önskemål mot distriktsstyrelsen; hur kan vi vara till nytta? 
3. Hur ser det ideella engagemanget ut? Styrelseledamöter, medlemmar. 
4. Större fokus framgent till bildning/folkbildning 
5. Fastigheten och beredskapsfrågan. 

 
b) Datum är nu klara för de första två mötena 

Måndag 25/11 kl 18 i Fårö bygdegård med Fårö, Hangvar, Hellvi och Lärbro. 
 Från styrelsen medverkar Björn, Christer och Annalisa. 
Tisdag 10/12 kl 18 i Hejnum med Hejnum, Othem, Bäl och Hall. 
   Från styrelsen medverkar Björn, Tomas och Johanna. 
 

9. Övriga frågor 
a) Björn hade undersökt hur det ser ut i landet när det gäller antalet bygdegårdar i olika 

delar av landet. Och fann att Gotland, med en bygdegård på tusen invånare, har flest 
bygdegårdar i landet i förhållande till befolkningsantalet! 
På ön finns uppskattningsvis ytterligare 6-7 bygdegårdar och Folkets Hus, så vi är 
ytterst välförsedda med den typen av offentliga samlingslokaler. 

b) Vi har fått en inbjudan till utbudsdagen Scenkoll i Västerås i februari. Björn deltog 
förra året men vill avstå från att åka denna gång. Hans bedömning är att kvaliteten på 
utbudet är högt, men att prissättningen är sådan att det, tillsammans med 
kostnaden för båtresa och logi, sannolikt inte är aktuell för några av öns bygdegårdar. 
Möjligheten till samverkan med öns två riksteaterföreningen och kulturföreningen 
Roxy ska dock undersökas; tar de hit en föreställning som kan passa på en bygdegård 
kan det vara mycket intressant att gå in och dela på kostnaden. 

 
10.  Nästa möte 

Då hela fyra ledamöter var frånvarande beslutades att skicka ut ett mail till alla med 
4-5 förslag på mötestid. Björn verkställer. 

 
11. Avslutning  

Björn slog klubban i bordet i utsatt tid kl 20.35. 

 
 
Vid protokollet  Justeras 
 
 
Björn Ahlsén   Johanna Isberg 


